
Protokół Nr V.2011 
z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej dnia 11 lutego 2011 r.  w sali narad Urzędu Gminy Centrum 
Spotkań Polsko-Niemieckich 

 
Przewodniczący Rady Gminy p. Krzysztof Bańka o godzinie 1300 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych oświadczył, że zgodnie z listą obecności na sesji 
obecnych jest 15 radnych, co pozwala na  podejmowanie prawomocnych 
uchwał. 
 
Powitał radnych, zaproszonych gości, przedstawicieli jednostek organizacyjnych 
gminy oraz pracowników Urzędu Gminy /listy obecności stanowią załącznik do 
protokołu. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
obrad sesji.  
 
Radni nie zgłosili innych propozycji do porządku obrad sesji w związku z czym 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej     

w Pamięcinie. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. 

J.H. Dąbrowskiego w Żabicach. 
6. Przyjęcie protokołu IV sesji Rady Gminy Górzyca. 
7. Interpelacje radnych Rady Gminy. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zakończenie obrad V  sesji Rady Gminy. 

 
Realizacja porządku posiedzenia: 
 

Ad. 1 i 2 
Zrealizowano na wstępie. 
 
Ad. 3 
Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Informacje przedstawił i omówił Wójt Gminy Robert Stolarski /inf. stanowi 
załącznik do protokołu. 

 



Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w 
Pamięcinie. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Mł. Ref. Magdalena Kowaleczko.                 
W uzasadnieniu poinformowała, że uchwała zostanie podjęta na podstawie art. 
59 ust. 1 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (Dz. U. z 2004 r., 
Nr 256, poz. 2572 z późn. zm.) określająca zamiar likwidacji Szkoły 
Podstawowej w Pamięcinie. Zgodnie z tym przepisem ustawy organ prowadzący 
szkołę zobowiązany jest, co najmniej na 6 miesięcy przed terminem likwidacji, 
zawiadomić o zamiarze likwidacji rodziców uczniów, właściwego kuratora 
oświaty oraz organ wykonawczy. Zgodnie z art. 5c pkt 1 ustawy o systemie 
oświaty kompetencje określone w art. 59 ust. 1 tej ustawy wykonuje rada gminy. 
W świetle art. 5c pkt 1 cytowanej na wstępie ustawy, dla Szkoły Podstawowej  
w Pamięcinie organem prowadzącym jest Rada Gminy Górzyca. Tak więc 
procedura likwidacji szkoły rozpoczyna się od podjęcia niniejszej uchwały, 
wyrażającej zamiar likwidacji tej szkoły i jednocześnie zobowiązuje Wójta do 
przeprowadzenia postępowania przewidzianego w art. 59 ust. 1 ustawy o 
systemie oświaty.  Zawiadomienie o zamiarze likwidacji nastąpi na podstawie 
niniejszej uchwały w nieprzekraczalnym terminie do końca lutego 2011 roku. 
Również zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. h ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy tworzenie, 
likwidacja i reorganizacja przedsiębiorstw, zakładów i innych gminnych 
jednostek organizacyjnych oraz wyposażania ich w majątek. Zasadność 
likwidacji tej szkoły wynika z niżej opisanego stanu faktycznego. Obecnie na 
terenie Gminy Górzyca sieć szkolna przedstawia się następująco: 

1. Zespół Szkół w Górzycy, w skład którego wchodzą Szkoła Podstawowa 
im. W. Broniewskiego oraz Publiczne Gimnazjum w Górzycy, z liczbą 
uczniów 280. 

2. Szkoła Podstawowa im. Kresowian w Czarnowie, z liczbą uczniów 76. 
3. Szkoła Podstawowa im. Gen. J. H. Dąbrowskiego w Żabicach, z liczba 49 

uczniów. 
4. Szkoła Podstawowa w Pamięcinie, z liczbą uczniów 55. 

Szkoła Podstawowa w Pamięcinie mieści się w starym budynku z 1902 roku.       
W roku szkolnym 2010/2011 liczba uczniów, uczęszczających do placówki 
wynosi 55. Dane demograficzne sporządzone na podstawie liczby 
zameldowanych dzieci w obwodzie szkoły z roczników 2005, 2009 i 2010 
wskazują na utrzymanie się takiej samej ilości dzieci, jak obecnie, ze wzrostem 
w rocznikach 2006 - 2008. Prognozy demograficzne w perspektywie 
najbliższych sześciu lat wskazują na celowość i zasadność likwidacji Szkoły 
Podstawowej w Pamięcinie, ponieważ z jednej strony generują wysokie koszty 
utrzymania szkoły, a z drugiej z uwagi na zły stan techniczny budynek szkoły 
wymaga kosztownych remontów. Z wykonania planów finansowych z roku 

 



2010 wynika, że koszt nauki jednego ucznia w Szkole Podstawowej w 
Pamięcinie w roku kalendarzowym wyniósł 9 978,77 zł, przy koszcie 10 537,72 
zł na ucznia w Szkole Podstawowej w Żabicach, w Szkole Podstawowej w 
Czarnowie 8263,75 zł na ucznia oraz w Zespole Szkół w Górzycy 7 100,40 zł. 
Nie bez znaczenia jest również fakt aktualnej i przyszłej sytuacji finansowej 
Gminy Górzyca. W związku ze zmianą przepisów ustawy o finansach 
publicznych z dnia 01 stycznia 2010 roku nowa ustawa o finansach publicznych 
nie pozwala Radzie Gminy na uchwalenie budżetu na rok 2011 i dalsze lata        
z deficytem na wydatkach bieżących, dlatego należy wziąć pod uwagę i ten 
aspekt. Planowana reforma oświaty w gminie przewiduje prowadzenie od 
01.09.2011 roku Szkoły Podstawowej w Pamięcinie oraz Szkoły Podstawowej 
w Żabicach przez inną niż jednostka samorządu terytorialnego osobę prawną, tj. 
nowo powstałą Fundację pod nazwą „Fundacja Kształcenia Kreatywnego” z 
siedzibą w Górzycy, ul. Kostrzyńska 13A, zarejestrowana w Sądzie Rejonowym 
w Zielonej Górze, VIII Wydział Gospodarczy Krajowego Rejestru Sadowego, w 
dniu 10.11.2010 roku pod numerem KRS 0000 370124.  Celem Fundacji jest 
działalność oświatowo-wychowawcza, kulturalna, a także działalność z zakresu 
ochrony środowiska, kultury fizycznej i sportu. Organem sprawującym nadzór 
pedagogiczny jest Kurator Oświaty. Gmina użyczy budynek Szkoły 
Podstawowej  i salę gimnastyczną w Pamięcinie dla Fundacji.  Uczniom Szkoły 
Podstawowej w Pamięcinie zapewnia się naukę w tej samej szkole, a dowóz 
uczniów z Lasek Lubuskich i Radówka do Pamięcina zapewnia nadal gmina 
Górzyca.  Kluczowymi i wymagającymi podkreślenia będą działania 
ekonomiczne, jakie Fundacja może osiągnąć poprzez pozyskanie dodatkowych 
środków finansowych na rzecz Szkoły Podstawowej w Pamięcinie (oprócz 
subwencji przekazanej przez gminę) z funduszy strukturalnych Unii 
Europejskiej. Ponadto proponowana zmiana zakłada wzrost poziomu 
wykształcenia dzieci i młodzieży, osiągnięcie wysokiego standardu 
funkcjonowania szkoły, większą integracje szkoły ze środowiskiem lokalnym 
oraz wzajemne motywowanie rozwoju i przenikanie oddziaływań społecznych 
poprzez członkostwo rodziców uczniów w strukturach i organach Fundacji. 
Należy także nadmienić, że pierwsze konsultacje dotyczące modernizacji                
i zreformowania sieci szkół w gminie Górzyca, łącznie z likwidacją Szkoły 
Podstawowej w Pamięcinie, zostały podjęte jeszcze przez radę gminy 
poprzedniej kadencji w dniu 30 grudnia 2009 roku. Ponadto likwidację Szkoły 
Podstawowej w Pamięcinie konsultowano z rodzicami uczniów szkoły, na 
zebraniach w szkole w miesiącu lutym, wrześniu i październiku 2010 roku. 
Omówiono także zasadność likwidacji szkoły oraz jej  prowadzenie przez 
Fundację na zebraniu z rodzicami uczniów w dniu 02 lutego 2011 r. Rodzice 
uczniów Szkoły Podstawowej w Pamięcinie zaakceptowali tę propozycję,              
a ponadto jeden z rodziców jest w Radzie Fundacji. Efektem tych spotkań  jest 
obecna propozycja zlikwidowania szkoły i dalsze prowadzenie jej przez 
„Fundację Kształcenia Kreatywnego”, jako szkoły niepublicznej o 

 



uprawnieniach szkoły publicznej. Reasumując należy stwierdzić, że projekt 
uchwały o zamiarze likwidacji Szkoły Podstawowej w Pamięcinie uwzględnia 
następujące kryteria: 

1. podejmowane działania organu są zgodne z zapisami art. 59 ustawy o 
systemie oświaty, 

2. dane demograficzne sporządzone na podstawie liczby zameldowanych 
dzieci w obwodzie szkoły z roczników 2005,2009 i 2010 wskazują na 
utrzymanie się takiej samej ilości dzieci, jak obecnie, ze wzrostem w 
rocznikach 2006 - 2008; 

3. uczniowie nadal będą uczyć się w tej samej szkole i w tym samym 
obwodzie, do którego należą Pamięcin, Laski Lubuskie i Radówek, ale 
docelowo w lepszych warunkach lokalowych i lepiej prowadzonej bazie 
szkoły; nastąpi także wzmocnienie roli szkoły, jako lokalnego centrum 
kultury, zwiększy się aktywny udział rodziców w jej prowadzeniu; 

4. organizacja dowozu dzieci z Lasek Lubuskich i Radówka do Pamięcina 
będzie nadal zapewniona przez Gminę Górzyca; 
losy zawodowe nauczycieli i pracowników obsługi – kadra szkoły liczy 
18 osób, w tym 16 nauczycieli (9,26 etatu) i 2 pracowników obsługi; 
wszyscy nauczyciele zatrudnieni są na podstawie Karty Nauczyciela z 
czego 9 nauczycieli zatrudnionych jest na czas określony do 31.08.2011 
r.; wszyscy uprawnieni nauczyciele otrzymają odprawy odpowiednio do 
rodzaju stosunku lub stażu pracy. Zwolnieni nauczyciele będą mieli 
możliwość, w ramach prowadzonych naborów nauczycieli, złożenia 
dokumentów o przyjęcie do pracy w szkole prowadzonej przez Fundację. 

5. koszty utrzymania szkoły, ponoszone przez Gminę Górzyca powinny 
znacznie się obniżyć w wyniku możliwości pozyskania dodatkowych, 
pozabudżetowych środków finansowania. 

Stosownie do zapisu art. 19 ust. 2 ustawy o związkach zawodowych swoją 
opinię w przedmiocie zamiaru likwidacji wyżej wymienionej szkoły wyraziły 
właściwe związki zawodowe. W przypadku rezygnacji z prowadzenia Szkoły 
Podstawowej w Pamięcinie przez Fundację lub cofnięcie jej uprawnień szkoły 
publicznej uczniom zapewni się kontynuowanie nauki w tej samej szkole 
prowadzonej przez Gminę Górzyca. W powyższym stanie rzeczy podjecie 
uchwały jest w pełni racjonalne i uzasadnione.  
Ponadto pani Magdalena Kowaleczko odczytała treść stanowiska Związku 
Nauczycielstwa Polskiego Oddz. w Słubicach z dnia 26 stycznia 2011 r. znak 
ZO ZNP-076-06/11 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w 
Pamięcinie i Żabicach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały omawiany 
był na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu dzisiejszym    
i został pozytywnie zaopiniowany przez komisję sfery socjalnej.   
 

 



Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
- Mieszkanka wsi Laski Lubuskie Pani Anna Szczerbin spytała 
Przewodniczącego Rady Gminy czy może zgłosić wniosek? 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że składanie wniosków 
przewidziane jest w punkcie 8 porządku obrad V sesji i zalecił, aby dyskusja 
prowadzona była w następujący sposób: pytanie i odpowiedź na pytanie.   
 
- Mieszkaniec wsi Laski Lubuskie Pan Kucharczyk – w uchwale jest 
napisane, że rodzice zaakceptowali przekształcenie Szkoły Podstawowej w 
Pamięcinie, a mieszkańcy Lasek Lubuskich nic o tym nie wiedzą? 
Sekretarz Gminy Maria Palichleb poinformowała, że w dniu 2 lutego 2011 r., 
rodzice uczniów Szkoły Podstawowej, w tym rodzice z Lasek Lubuskich                
i Radówka zostali powiadomieni, potwierdzili osobiście odbiór zawiadomienia o 
spotkaniu w tej sprawie. Spotkanie odbyło się, na którym rodzice zaakceptowali 
propozycję przekształcenia Szkoły podstawowej. Jeden z rodziców wyraził 
zgodę na członkowstwo w Fundacji. 
 
- Mieszkanka wsi Laski Lubuskie Pani Anna Szczerbin spytała, czy szkoła 
jest ważna tylko dla rodziców obecnych uczniów czy dla ogółu mieszkańców? 
Stwierdziła, że jest to ważna dziedzina życia całej społeczności lokalnej. 
Niektórzy z nich w przyszłości będą również rodzicami dzieci – uczniów szkoły 
podstawowej i odniesienie się tylko do obecnych rodziców uczniów jest jej 
zdaniem niewłaściwe. 
Sekretarz Gminy odpowiedziała, że ten temat był omawiany wcześniej na 
zebraniach wiejskich i innych spotkaniach z mieszkańcami i nikt nie zgłaszał tak 
zdecydowanego sprzeciwu, a ponadto art. 59 o systemie oświaty wymaga 
zawiadomienia rodziców uczniów szkoły i musimy się trzymać tej procedury.  
 
- Mieszkanka wsi Laski Lubuskie Anna Szczerbin stwierdziła, że na 
zebraniach wiejskich nie było mowy o zamiarze likwidacji Szkoły Podstawowej 
i społeczność nic o tym nie wiedziała. Były pogłoski w tej sprawie, ale nie 
potwierdzone oficjalnym spotkaniem. 
Wójt Gminy – temat przekształcenia szkół był rozpoczęty już w styczniu 2010 
r., odbyło się szereg spotkań w których uczestniczyli radni i sołtysi sołectw. 
Sołtysi i radni powinni przekazać te informacje społeczności sołectw, są 
łącznikami pomiędzy mieszkańcami a samorządem. Mieszkańcy mogli nie 
wiedzieć, ale to świadczy o braku zainteresowania. Dopiero teraz gdy temat jest 
już zaawansowany i procedura wymaga rozpoczęcia, zaczynają się protesty.  
Ponadto na zebranie w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w 
Pamięcinie zostali zaproszeni rodzice, którzy powiadomienia otrzymali               
i osobiście potwierdzili ich odbiór. Nie można powiedzieć, że mieszkańcy nic 
nie wiedzieli bo to jest nieprawda. 

 



 
- Mieszkanka wsi Laski Lubuskie Anna Szczerbin – temat likwidacji szkoły 
jest bardzo ważnym tematem i załatwienie go na jednym spotkaniu z rodzicami 
jest niewłaściwe. Dlaczego nie został nagłośniony np. w kościele jak w 
przypadku tematu budowy Parku wiatraków. Ludzie mogliby się wypowiedzieć 
i zając stanowisko w tej sprawie. Te sprawy dotyczą wszystkich rodziców – 
obecnych i przyszłych. 
Wójt odpowiedział, że jego zdaniem zrobiliśmy wszystko aby dotrzeć do 
szerokiej grupy osób. 
 
- Sołtys sołectwa Laski Lubuskie w sprawie przekształcenia szkół wymienia 
się tylko korzyści z tego wynikające. Nie mówi się o zagrożeniach. Mieszkańcy 
się boją, że w przyszłości możemy zostać bez szkoły. Chcemy aby szkoła działa 
jak szkoła publiczna! W projekcie uchwały brak dokładnego adresu szkoły, 
chcielibyśmy aby mieściła się w dotychczasowym budynku. 
Sekretarz Gminy przypomniała, że jest to uchwała intencyjna,  która 
rozpoczyna dalszą procedurę. W kolejnej uchwale już o likwidacji szkoły 
zostanie wskazana konkretna szkoła z nazwą i adresem oraz zostaną określone 
obwody tej szkoły. Nowa szkoła będzie się mieściła w tym samym budynku jak 
dotychczas – klasy I – VI.  
Wójt Gminy dodał, że w projekcie uchwały będzie uściślona informacja 
dotycząca wskazania dokładnie adresu szkoły. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dalszej dyskusji 
poddaje pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie  zamiaru likwidacji 
Szkoły Podstawowej w Pamięcinie. 
   
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. uchwała chwała Nr V/28/11 
została podjęta 11 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” i 2 głosach 
„przeciwnych” /uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Gen 
J.H. Dąbrowskiego w Żabicach. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Mł. Ref. Magdalena Kowaleczko.                  
W uzasadnieniu poinformowała, że uchwała została opracowana  na podstawie 
art. 59 ust. 1 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (Dz. U. z 2004 
r., Nr 256, poz. 2572 z późn. zm.) określająca zamiar likwidacji Szkoły 
Podstawowej im. Gen. J. H. Dąbrowskiego w Żabicach. Zgodnie z tym 
przepisem ustawy organ prowadzący szkołę zobowiązany jest, co najmniej na 6 
miesięcy przed terminem likwidacji, zawiadomić o zamiarze likwidacji 
rodziców uczniów, właściwego kuratora oświaty oraz organ wykonawczy. 

 



Zgodnie z art. 5c pkt 1 ustawy o systemie oświaty kompetencje określone w art. 
59 ust. 1 tej ustawy wykonuje rada gminy.  W świetle art. 5c pkt 1 cytowanej na 
wstępie ustawy, dla Szkoły Podstawowej w Żabicach organem prowadzącym 
jest Rada Gminy Górzyca. Tak więc procedura likwidacji szkoły rozpoczyna się 
od podjęcia niniejszej uchwały, wyrażającej zamiar likwidacji tej szkoły i 
jednocześnie zobowiązuje Wójta do przeprowadzenia postępowania 
przewidzianego w art. 59 ust. 1 ustawy o systemie oświaty. Zawiadomienie o 
zamiarze likwidacji nastąpi na podstawie niniejszej uchwały w 
nieprzekraczalnym terminie do końca lutego 2011 roku.  Również zgodnie z art. 
18 ust. 2 pkt 9 lit. h ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym do 
wyłącznej właściwości Rady Gminy należy tworzenie, likwidacja i 
reorganizacja przedsiębiorstw, zakładów i innych gminnych jednostek 
organizacyjnych oraz wyposażania ich w majątek. Zasadność likwidacji tej 
szkoły wynika z niżej opisanego stanu faktycznego. Obecnie na terenie Gminy 
Górzyca sieć szkolna przedstawia się następująco: 

1. Zespół Szkół w Górzycy, w skład którego wchodzą Szkoła Podstawowa 
im. W. Broniewskiego oraz Publiczne Gimnazjum w Górzycy, z liczbą 
uczniów 280. 

2. Szkoła Podstawowa im. Kresowian w Czarnowie z liczbą 76 uczniów. 
3. Szkoła Podstawowa im. Gen. J. H. Dąbrowskiego w Żabicach z liczba 

uczniów 49. 
4. Szkoła Podstawowa w Pamięcinie, z liczbą 55 uczniów.  

Szkoła Podstawowa w Żabicach mieści się w trzech budynkach: starym 
budynku mieszkalnym zaadaptowanym na szkołę z dobudowaną częścią na 
klasy szkolne, a w odrębnym budynku mieści się sala gimnastyczna. W roku 
szkolnym 2010/2011 liczba uczniów uczęszczających do placówki wynosi 49. 
Dane demograficzne wskazują na malejącą liczbę dzieci urodzonych w latach 
2006-2010. Prognozy demograficzne w perspektywie najbliższych sześciu lat 
wskazują na celowość i zasadność likwidacji Szkoły Podstawowej w Żabicach, 
ponieważ z jednej strony generowane są wysokie koszty utrzymania szkoły, a z 
drugiej z uwagi na zły stan techniczny budynków szkoła wymaga kosztownych 
remontów. Z wykonania planów finansowych z roku 2010 wynika, że koszt 
nauki jednego ucznia w Szkole Podstawowej w Żabicach w roku 
kalendarzowym wyniósł 10 537,72 zł, przy koszcie 9 978,77 zł na ucznia w 
Szkole Podstawowej w Pamięcinie, w Szkole Podstawowej w Czarnowie 8 
263,75 zł na ucznia oraz w Zespole Szkół w Górzycy 7 100,40 zł. Nie bez 
znaczenia jest również fakt aktualnej i przyszłej sytuacji finansowej Gminy 
Górzyca. W związku ze zmianą przepisów ustawy o finansach publicznych z 
dnia 01 stycznia 2010 roku nowa ustawa o finansach publicznych nie pozwala 
Radzie Gminy na uchwalenie budżetu na rok 2011 i dalsze lata z deficytem na 
wydatkach bieżących, dlatego należy wziąć pod uwagę i ten aspekt.  Planowana 
reforma oświaty w gminie przewiduje prowadzenie od 01.09.2011 roku Szkoły 
Podstawowej w Żabicach oraz Szkoły Podstawowej w Pamięcinie przez inną niż 

 



jednostka samorządu terytorialnego osobę prawną, tj. nowo powstałą Fundację 
pod nazwą „Fundacja Kształcenia Kreatywnego” z siedzibą w Górzycy, ul. 
Kostrzyńska 13A, zarejestrowana w Sądzie Rejonowym w Zielonej Górze, VIII 
Wydział Gospodarczy Krajowego Rejestru Sadowego, w dniu 10.11.2010 roku 
pod numerem KRS 0000 370124.  Celem Fundacji jest działalność 
oświatowo-wychowawcza, kulturalna, a także działalność z zakresu ochrony 
środowiska, kultury fizycznej i sportu. Organem sprawującym nadzór 
pedagogiczny jest Kurator Oświaty. Gmina użyczy budynek Szkoły 
Podstawowej i salę gimnastyczną w Żabicach dla Fundacji. Uczniom Szkoły 
Podstawowej w Żabicach zapewnia się naukę w tej samej szkole, a dowóz 
uczniów ze Spudłowa do Żabic (odległość 3 km) zapewnia nadal Gmina 
Górzyca. Kluczowymi i wymagającymi podkreślenia będą działania 
ekonomiczne, jakie Fundacja może osiągnąć poprzez pozyskanie dodatkowych 
środków finansowych na rzecz Szkoły Podstawowej w Żabicach (oprócz 
subwencji przekazanej przez gminę) z funduszy strukturalnych Unii 
Europejskiej. Ponadto proponowana zmiana zakłada wzrost poziomu 
wykształcenia dzieci i młodzieży, osiągnięcie wysokiego standardu 
funkcjonowania szkoły, większą integrację szkoły ze środowiskiem lokalnym 
oraz wzajemne motywowanie rozwoju i przenikanie oddziaływań społecznych 
poprzez członkostwo rodziców uczniów w strukturach i organach Fundacji. 
Należy także nadmienić, że pierwsze konsultacje dotyczące modernizacji i 
zreformowania sieci szkół w Gminie Górzyca, łącznie z likwidacją Szkoły 
Podstawowej w Żabicach, zostały podjęte jeszcze przez radę gminy poprzedniej 
kadencji w dniu 30 grudnia 2009 roku oraz w lutym 2010 na zebraniu wiejskim 
w Żabicach i spotkaniu z radą rodziców i radą pedagogiczną szkoły. Obecnie 
jeden z rodziców jest członkiem Rady Fundacji. Efektem tych spotkań  jest 
obecna propozycja zlikwidowania szkoły i dalsze prowadzenie jej przez 
„Fundację Kształcenia Kreatywnego”, jako szkoły niepublicznej o 
uprawnieniach szkoły publicznej.  Reasumując należy stwierdzić, że projekt 
uchwały o zamiarze likwidacji Szkoły Podstawowej w Żabicach uwzględnia 
następujące kryteria: 

1. podejmowane działania organu są zgodne z zapisami art. 59 ustawy o 
systemie oświaty, 

2. prognozy demograficzne w szkole przewidują zmniejszenie się liczby 
uczniów z obecnych 49 do 43 w roku 2015; 

3. uczniowie nadal będą uczyć się w tej samej szkole i w tym samym 
obwodzie, do którego należą Żabice i Spudłów, ale docelowo w lepszych 
warunkach lokalowych i lepiej prowadzonej bazie szkoły; nastąpi także 
wzmocnienie roli szkoły, jako lokalnego centrum kultury, zwiększy się 
aktywny udział rodziców w jej prowadzeniu; 

4. organizacja dowozu dzieci ze Spudłowa do Żabic będzie nadal 
zapewniona przez Gminę Górzyca; 

 



5. losy zawodowe nauczycieli i pracowników obsługi – kadra szkoły liczy 
17 osób, w tym 15 nauczycieli (9,07 etatu) i 2 pracowników obsługi; 
wszyscy nauczyciele zatrudnieni są na podstawie Karty Nauczyciela z 
czego 6 nauczycieli zatrudnionych jest na czas określony do 31.08.2011 
r.; wszyscy uprawnieni nauczyciele otrzymają odprawy odpowiednio do 
rodzaju stosunku lub stażu pracy. Zwolnieni nauczyciele będą mieli 
możliwość złożenia dokumentów o przyjęcie do pracy w szkole 
prowadzonej przez Fundację w ramach prowadzonych naborów. 

6. koszty utrzymania szkoły, ponoszone przez Gminę Górzyca powinny 
znacznie się obniżyć w wyniku możliwości pozyskania dodatkowych, 
pozabudżetowych środków finansowania.  
Stosownie do zapisu art. 19 ust. 2 ustawy o związkach zawodowych swoją 

opinię w przedmiocie zamiaru likwidacji wyżej wymienionej szkoły wyraziły 
właściwe związki zawodowe. W przypadku rezygnacji z prowadzenia Szkoły 
Podstawowej w Żabicach przez Fundację lub cofnięcie jej uprawnień szkoły 
publicznej, uczniom zapewni się kontynuowanie nauki w tej samej szkole 
prowadzonej przez Gminę Górzyca. W powyższym stanie rzeczy podjecie 
uchwały jest w pełni racjonalne. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały omawiany 
był na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu dzisiejszym    
i został pozytywnie zaopiniowany przez komisję sfery socjalnej.   
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dyskusji poddaje  
pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie  zamiaru likwidacji Szkoły 
Podstawowej w Pamięcinie. 
   
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. uchwała chwała Nr V/29/11 
została podjęta 11 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się” /uchwała 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 
Przyjęcie protokołu IV sesji Rady Gminy Górzyca. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołów z obrad IV sesji Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
Nr IV/2011 został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
 

 



Ad. 7 
Interpelacje radnych Rady Gminy. 
Radni nie zgłosili żadnych interpelacji. 
 
Ad. 8 
Wolne wnioski i informacje. 

1) Radna Anna Wasilewska stwierdziła, że podejmując dzisiaj 
uchwałę zdecydowaliśmy o likwidacji 50% szkół na terenie Gminy 
Górzyca. Radna wyraziła swoje obawy jako pracownik oświaty, 
czy te przekształcone szkoły nie będą priorytetem dla samorządu    
i nie spowodują zaniedbania Zespołu Szkół w Górzycy i Szkoły 
Podstawowej w Czarnowie. Chciałaby, aby Wójt dał takie 
zapewnienie i obiecał równe traktowanie wszystkich szkół             
w gminie. 

2) Mieszkanka wsi Laski Lubuskie Anna Szczerbin spytała, czy 
rodzice mogą wybrać szkołę do której będzie uczęszczało jego 
dziecko? 

Sekretarz Gminy Górzyca odpowiedziała, że będzie podjęta stosowna uchwała 
określająca obwody szkół. Teoretycznie rodzice będą mogli wybrać szkołę dla 
swojego dziecka, ale Dyrektor szkoły jeżeli będzie miał dużą liczbę uczniów 
może nie wyrazić na to zgody. 
Wójt Gminy Górzyca – szkoła może odmówić przyjęcia ucznia z innego 
obwodu szkół jeżeli warunki nie powalają na to. Obiekty Zespołu Szkół w 
Górzycy obecnie nie pozwalają na przyjęcie większej liczby uczniów. Dzieci      
z poszczególnych miejscowości będą przypisane do obwodu szkoły i tam 
przewidziana jest nauka podstawowa. Ważne jest porozumienie społeczne.   
Wójt zapewnił, że opłata za naukę podstawową (czesne)  nie będzie pobierana. 
Gmina ma obowiązek zapewnienia nauki podstawowej i wszystkie szkoły będą 
traktowane równo. Podsumowując temat przekształcenia szkół Wójt Gminy 
prosi o danie szansy dla działań Fundacji. Zobaczymy jak to działa i jakie efekty 
będą jej pracy. Temat likwidacji szkół, ich przekształceń w Polsce jest                
w ostatnim okresie bardzo nagłośniony. Szkoły są likwidowane, a nasz gmina 
chce dokonać reorganizacji a nie likwidacji.  
 
Ad. 9 
Zakończenie obrad V  sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady  - z uwagi na wyczerpanie porządku obrad oraz brak 
dalszej dyskusji zamykam obrady sesji. godz. 1340. 

          Przewodniczący Rady Gminy 
(-) Krzysztof Bańka 

Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska.  

 


